
 

Akademický senát UK FTVS 

 

     

 Č.j.: AS-2/2018 

 

Zápis z řádného zasedání ze dne 20. 2. 2018 ve 13.00 hod 

 

Přítomni (bez titulů): viz prezenční listina 

Komora akademických pracovníků (a): Heller, Kaplan, Zahálka, Coufalová, Hráský, Panská, 

Jebavý, Jelen, Novotná, Pokorná, Malá 

Studentská komora (s): Anděrová, Pecinová, Thiel 

Omluveni: Dvorský (a), Harbichová (a), Ižovská (s), Omcirk (s), Brtník (s), Bujnovský (s) 

Nepřítomní: / 

Hosté: (bez titulů): Kohlíková, Petr, Hojka, Chrudimský, Pavlů, Skrbek, Kučerová 

 

 

1. Projednání a schválení programu zasedání  

Předseda AS UK FTVS Heller seznámil přítomné s programem zasedání. Byl doplněn bod 3 

jednání Volba komise pro doplnění člena AS UK FTVS. 

Hlasování o programu zasedání: (12-0 -0) 

 

Usnesení 01/02/2018: AS UK FTVS schválil program zasedání 20. 2. 2018. 

 

2. Projednání a schválení zápisu z řádného zasedání dne 19. 12. 2017 a mimořádného 

zasedání dne 9. 1. 2018 

Předseda AS UK FTVS Heller přednesl návrh zápisu z řádného zasedání dne 19. 12. 2017.  

Hlasování o zápisu z řádného zasedání dne 19. 12. 2017: (13-0-0). 

Usnesení 02/02/2018: AS UK FTVS schválil zápis z řádného zasedání dne 19. 12. 2017. 

 

Předseda AS UK FTVS Heller uvedl návrh zápisu z mimořádného zasedání dne 9. 1. 2018.  

Hlasování o zápisu z mimořádného zasedání dne 9. 1. 2018: (13-0-0). 

Usnesení 03/02/2018: AS UK FTVS schválil zápis z mimořádného zasedání dne 9. 1. 2018. 

 

 



3. Volba komise pro doplnění člena AS UK FTVS 

Místopředseda Kaplan upozornil na znění §26 odst. 2 zákona č. 111/1998 Sb. ve znění 

pozdějších předpisů. Na základě toho se Mgr. Vladimír Hojka, Ph.D. (proděkan pro studijní 

záležitosti) vzdal členství v akademickém senátu. Na základě této skutečnosti podle čl. 10 

odst. 2 Volebního řádu AS UK FTVS nastupuje na zbytek funkčního období náhradník. Podle 

výsledků voleb do AS UK FTVS se na místě náhradníka objevili se shodným počtem hlasů tři 

akademičtí pracovníci. Tajemnice senátu Coufalová uvedla, že se jedná o PhDr. Petra 

Šťastného, Ph.D., PhDr. Matouše Jindru, Ph.D. a PhDr. Šárku Vokounovou, Ph.D. Dr. Šárka 

Vokounová využila čl. 11 odst. 6 Volebního řádu AS UK FTVS, když se sama vzdala svého 

postavení náhradníka, což bylo doloženo písemným prohlášením doručeným předsedovi 

senátu. Proto, aby mohlo dojít k povolání náhradníka předsedou senátu (č. 11, odst. 2 

Volebního řádu AS UK FTVS) muselo dojít na základě rozhodnutí předsednictva k určení 

náhradníka losem.  Pro tyto účely byla navržena komise pro doplnění člena AS UK FTVS. 

S účastí v této komisi souhlasili senátor Hráský a senátorka Pecinová.  

Hlasování o složení komise pro doplnění člena AS UK FTVS: (13-0-0) 

 

Usnesení 04/02/2018: AS UK FTVS schválil komisi pro doplnění člena AS UK FTVS ve 

složení dr. Hráský a Mgr. Pecinová. 

 

4. Doplnění člena AS UK FTVS 

Členové komise pro doplnění člena AS UK FTVS Hráský a Pecinová provedli přípravnou 

proceduru, když zkontrolovali lístky se jmény obou náhradníků (PhDr. Petr Šťastný, Ph.D., 

PhDr. Matouš Jindra, Ph.D.) a následně vylosovali jméno náhradníka, který bude povolán 

předsedou senátu pro zbytek funkčního období. Pro zbytek funkčního období bude předsedou 

senátu povolán PhDr. Matouš Jindra, Ph.D.  

 

5. Vystoupení vedení fakulty 

Děkanka informovala o novém složení kolegia děkanky a požádala o vyjádření AS UK FTVS 

k návrhu dílčí změny Stipendijního řádu Univerzity Karlovy v bodu Různé. Spectabilis paní 

děkanka uvedla, že současné členy kolegia požádala o vypracování vizí pro jejich funkční 

období. Dále informovala, že u některých komisí došlo ke změně ve složení. Zároveň byl 

přednesen návrh nového složení Vědecké rady UK FTVS. Dále je třeba vytvořit nový vnitřní 

předpis týkající se používání zbraní na UK FTVS. Paní děkanka informovala o zahájení dvou 

habilitačních řízení, a to dr. Šteffla a dr. Koláře. Odchází správce SIS Mgr. Kolář a je tedy 

hledán nový pracovník na tuto pozici. Dále se připravuje ekonomická zpráva o hospodaření. 



Na rektorát byly zaslány návrhy úpravy metodiky stanovování rozpočtu fakult. Tajemník 

fakulty bude s vedoucími kateder a center jednat o rozpočtech jednotlivých pracovišť. Byla 

schválena demolice bloku K. Dále by se měla rekonstruovat Nosticova hala. Probíhá projekt 

OPVV, kde se dále připravují podklady. Na příštím zasedání bude předložen návrh na 

provozní a správní režii pro rok 2018. Řeší se dědické řízení ve věci vydání obrazů.  

 

 

6. Projednání a schválení Opatření děkanky Výše stipendia za vynikající studijní výsledky 

dosažené v akademickém roce 2017/2018 

Předseda Heller nejprve seznámil AS UK FTVS s výsledky per rollam hlasování o postu 

předsedy studijní komise, kde 6ti hlasy z 8 byla zvolena doc. Novotná, která byla jediným 

navrženým kandidátem. 

Předsedkyně studijní komise Novotná uvedla, že komise se k tomuto bodu nesešla, ale 

nejsou zde žádné výhrady. Senátor Zahálka se dotázal vedení fakulty na současný stav 

stipendijního fondu. Proděkan Hojka uvedl, že dochází k navyšování tohoto fondu, současný 

stav činí přes 7 mil. Kč. 

Hlasování o Opatření děkanky Výše stipendia za vynikající studijní výsledky dosažené v 

akademickém roce 2017/2018: (14-0-0) 

 

Usnesení 05/02/2018: AS UK FTVS schválil Opatření děkanky Výše stipendia za vynikající 

studijní výsledky dosažené v akademickém roce 2017/2018. 

 

7. Projednání a schválení Opatření děkanky Poplatky spojené se studiem platné pro 

akademický rok 2018/2019 

Předsedkyně studijní komise Novotná se dotázala na několik otázek týkající se poplatků 

spojených se studiem, které byly proděkanem Hojkou zodpovězeny. Dále nebyly 

k předloženému materiálu ze studijní komise výhrady. Senátor Zahálka se vyjádřil, že využití 

databází je přístupné pro všechny a poplatek za využívání těchto služeb by měl být pro 

všechny. Tedy dle jeho názoru je možné poplatek 6 tis. Kč za rigorózní řízení a 4 tis. Kč za 

využití služeb naúčtovat všem. Proděkan Petr uvedl, že zde by měla být možnost tuto službu 

odmítnout, což stanovuje zákon, a tedy není možné poplatek ve výši 4 tis. Kč vyžadovat po 

všech. Proběhla diskuse ohledně poplatku za rigorózní řízení. Senátor Jelen se zeptal, zda 

v případě uznání diplomové práce jako rigorózní práce by měl být vedoucí této diplomové 

práce odměněn stejně jako vedoucí rigorózní práce. Proděkan Petr zmínil, že při uznání 



diplomové práce za práci rigorózní s tím vedoucí dané DP nemá žádnou práci a tedy odměnu 

nedostane. 

Hlasování o Opatření děkanky Poplatky spojené se studiem platné pro akademický rok 

2018/2019: (12-0-2) 

 

Usnesení 06/02/2018: AS UK FTVS schválil Opatření děkanky Poplatky spojené se studiem 

platné pro akademický rok 2018/2019. 

 

8. Vyjádření se k záměru Spectabilis děkanky jmenovat proděkany UK FTVS 

Spectabilis paní děkanka jmenovitě představila jednotlivé proděkany. 

Proděkankou pro vnější vztahy a zahraniční záležitosti byla navržena doc. PaedDr. Dagmar 

Pavlů, CSc. Paní proděkanka přiblížila oblasti působnosti a to jednak ediční centrum a dále 

oblast vnitřních a mezinárodních vztahů. U ediční oblasti se jedná především o dva časopisy 

a to TVSM a Acta Kinanthropologica. U oblasti zahraničních vztahů se jedná především o 

přilákání zahraničních studentů ke studiu na UK FTVS. Dále doporučuje obnovit členství v 

organizacích sdružující instituce zaměřených na tělesnou výchovu a sport. Senátor Zahálka 

zmínil, že by bylo vhodné promyslet další působení časopisu Acta Kinanthropologica. 

Proděkanka Pavlů zmínila, že se nepřiklání ke zrušení tohoto časopisu, ale spíše k práci na 

zlepšení tohoto časopisu. Senátor Jelen se zeptal na akreditace oborů pro zahraniční studenty. 

Proděkanem pro vědu a výzkumnou činnost, DS a rigorózní řízení byl navržen doc. PhDr. 

Miroslav Petr, Ph.D. Pan proděkan zmínil, že chce řešit problém nízké vědecké výkonnosti. 

Uvedl, že do principů rozdělování prostředků se má promítat vědecká činnost a tím se mají 

fakulty rozčleňovat podle produkce vědeckých publikací. Hodnocení podle RIV bodů tedy 

již platit nebude. Dále je třeba se zaměřit na zavedení hodnocení školitelů, publikační 

produktivitu doktorandů, případně doktorandům nabízet krátké úvazky na katedrách, je třeba 

podporovat habilitace pracovníků, mobilitu akademických pracovníků, internacionalizaci. 

Bude snaha získat grant Horizont a zefektivnit činnost fakultní knihovny, která by měla 

poskytovat například i rešeršní činnost. Senátorka Novotná se zeptala, zda je snaha posílit 

obor kinantropologie. Proděkan Petr uvedl, že zde je o začlenění třeba diskutovat a promyslet 

zaškálování oborů. Senátor Zahálka zmínil, že je třeba upravit i zacílení některých projektů. 

Navržený proděkan pro studijní záležitosti Mgr. Vladimír Hojka, Ph.D. zmínil širokou oblast 

studijní agendy, oblast akreditace studijních programů a oblast využívání studijního 

informačního systému. Senátorka Pokorná se dotázala na správu zahraničních studentů. 

Proděkan Hojka uvedl, že pod něj spadá korigování studentů, kteří již přijeli, ne přilákání 

těchto studentů na UK FTVS. Senátor Jelen se zeptal na využití SISu. Proděkan Hojka uvedl, 



že zatím neumíme využívat SIS plně, což by bylo třeba zlepšit. Předseda Heller zmínil, že je 

třeba zlepšit fungování SISu u doktorského studia. Proběhla diskuse ohledně fungování SISu.  

Proděkanem pro vnitřní záležitosti a rozvoj byl navržen Mgr. Jan Chrudimský, Ph.D. 

Hlavními body jeho agendy jsou propagace fakulty, hodnocení pracovníků UK FTVS, 

činnost evaluační komise, doplňková činnost, celoživotní vzdělávání, fungování intranetu a 

informačního systému a vytváření příjemného pracovního prostředí. Dále je zde velká oblast 

výstavby kampusu a další stavebních úprav, např. rekonstrukce bloku F, demolice bloku K či 

rekonstrukce Nosticovy haly. Senátor Jelen zmínil, že bude problém s výukou anatomie 

vzhledem k rekonstrukci bloku F, kde se jedná o výuku cca 630 studentů. Předseda Heller se 

zeptal na trenérskou školu a spolupráci s dalšími institucemi, např. s fakultami v Brně a 

Olomouci. Proděkan Chrudimský uvedl, že zde je plánované jednání s těmito institucemi 

v této oblasti. Senátor Jelen se zeptal, jak je zamýšlena spolupráce v rámci trenérské školy. 

Proděkan Chrudimský uvedl, že zde je samozřejmě do určité míry konkurenční prostředí, ale 

je také třeba spolupracovat především ve vymezení legislativního rámce ve vzdělávání 

trenérů. Senátor Jebavý se zeptal na nafukovací halu. Proděkan Chrudimský uvedl, že 

nafukovací hala by měla především pokrýt potřebu výuky dosud probíhající na bloku K. 

Jedná se o provizorní řešení. Senátorka Panská zmínila, zda by zvelebování fakulty nemohlo 

začít generálním úklidem a to především na schodištích bloku B. Proděkan Chrudimský 

uvedl, že toto prodiskutuje s provozním oddělením. Senátorka Panská se dále zeptala na 

opravu Nosticovu haly a případné kolize s výukou. Děkanka uvedla, že střecha je již 

opravena, budou probíhat další rekonstrukční práce. Proděkan Chrudimský uvedl, že zde je 

problémů celá řada a budou se průběžně řešit, zatím není znám přesný harmonogram prací. 

Nikdo z přítomných nevznesl námitku proti záměru děkanky jmenovat výše představené 

proděkany.  

Usnesení 07/02/2018: AS UK FTVS se bez připomínek vyjádřil k záměru děkanky jmenovat 

proděkany.  

 

9. Souhlas ke jmenování členů Vědecké rady UK FTVS 

Předseda Heller vyzval přítomné k návrhu sčítací komise pro dání souhlasu ke jmenování 

členů Vědecké rady UK FTVS. Předseda Heller navrhl senátora Hráského a senátora Thiela. 

Oba jmenovaní s návrhem souhlasili. 

Hlasování o sčítací komisi pro dání souhlasu ke jmenování členů Vědecké rady UK FTVS ve 

složení dr. Hráský a Mgr. Thiel: (11-0-2) 

 



Usnesení 08/02/2018: AS UK FTVS schválil sčítací komisi pro dání souhlasu ke jmenování 

členů Vědecké rady UK FTVS ve složení dr. Hráský a Mgr. Thiel. 

 

Děkanka přednesla návrh jednotlivých členů Vědecké rady UK FTVS. Předseda Heller 

poděkoval za představení členů. Senátorka Pokorná se zeptala na absenci zástupce 

z Pedagogické fakulty. Děkanka uvedla, že zde je spolupráce spíše na úrovni pedagogické. 

 

Senátoři oproti podpisu obdrželi hlasovací lístek, kde u jednotlivých jmen měli zaškrtnout 

vyjádření nebo nevyjádření podpory formou SOUHLASÍM/NESOUHLASÍM. Volba 

proběhla tajným hlasováním. 

Člen sčítací komise Hráský vyhlásil výsledky hlasování: odevzdáno bylo 13 lístků, platných 

12 lístků, všichni navrhovaní členové získali nadpoloviční většinu hlasů. 

 

Usnesení 09/02/2018: AS UK FTVS na základě hlasování dává souhlas děkance UK FTVS 

ke jmenování členů Vědecké rady UK FTVS. 

  

10. Zprávy o činnosti předsedů komisí AS UK FTVS za rok 2017 

Předseda Heller vyzval předsedy jednotlivých komisí k vyjádření o zprávě o činnosti těchto 

komisí za rok 2017. Předseda ekonomické komise Jelen uvedl, že zprávu odeslal předsedovi 

AS UK FTVS, stejně tak předseda studijní komise v roce 2017 Hojka a předseda legislativní 

komise Kaplan. Člen Komise pro výstavbu a vnitřní rozvoj Jebavý uvedl, že tato komise se 

v loňském roce sešla pouze jednou a zpráva bude dodána. 

 

11. Ekonomické zajištění programu Progres v r. 2018 

Děkanka přiblížila finanční dotaci programu Progres. Bude třeba, aby přerozdělení financí 

schválil AS UK FTVS. Toto je otázka jednotlivých garantů oborů. Předseda Heller uvedl, že 

se setkal s prof. Waicem a shodli se na stejném rozdělení financí jako v roce 2017. Proděkan 

Chrudimský souhlasil, že nejsou žádné důvody pro změnu přerozdělení. Senátor Jelen se 

zeptal, zda se bude měnit vnitřní rozdělení projektů. Předseda Heller zmínil, že toto se ještě 

bude diskutovat. 

 

12. Interpelace studentů ke zvýšenému hluku z tělocvičny TBO3 

Předseda Heller přivítal pověřeného zástupce tajemníka UK FTVS Ing. Milana Skrbka. Ten 

přiblížil interpelaci studentů a nastínil navržená řešení. Uvedl, že studenty navrhované řešení 

přesunu tohoto pronájmu do jiných prostor nebo jiných termínů není kapacitně ani termínově 



možné. Jedinou možností je tedy vypovězení smlouvy. Nicméně pronajímatel neporušuje 

žádné předpisy ani se nejedná o rušení nočního klidu. Informoval, že smlouva je platná do 

konce kalendářního roku, pak je možné jednat o přesunutí do jiných prostor, např. plánované 

tělocvičny v současných prostorách Kongresového sálu. Zástupkyně studentů Lenka 

Kučerová přiblížila důvody vznesení této interpelace. Ing. Skrbek uvedl, že je otevřen 

jednání se studenty v této záležitosti. K problému se vyjádřil místopředseda Kaplan, který 

uvedl, že na zasedání kolejní rady a kolejní komise, kde toto bylo řešeno, nebyl přítomen.  

Nicméně se zde zástupci studentů vyjádřili, že proti tomuto pronájmu nemají námitek. Za 

sebe se vyjádřil, že na hostelu v bloku B je ubytován již několik let a nevidí zde problém 

s uvedeným pronajímatelem. Studenti navíc mají možnost využívat studijní místnost v bloku 

A. Dále se senátor Kaplan vyjádřil i z pozice bývalého předsedy Kolejní komise, že chápe 

potřebu klidu pro studium, ale na druhou stranu studenti mají na svědomí řadu prohřešků a 

rušení klidu z jejich strany je mnohdy závažnější. Také zmínil, že blok B je především hostel, 

rozšíření kolejní ubytovací části do tohoto bloku byla spíše otázka vyhovět studentům, kteří 

požadovali důstojnější podmínky pro ubytování, než se nacházely v bloku A. Proběhla 

diskuse ohledně interpelace studentů ke zvýšenému hluku z tělocvičny TBO3. 

Předseda Heller uvedl, že doporučuje ve spolupráci se studentskou komorou AS UK FTVS a 

kolejní radou a komisí hledat další řešení. 

 

13. Různé 

Předseda Heller zmínil souhlasné vyjádření AS UK FTVS k návrhu dílčí změny Stipendijního 

řádu Univerzity Karlovy. Dále informoval o došlém anonymu týkající se akademických 

svobod, k nahlédnutí je u tajemnice AS UK FTVS Coufalové. 

Senátorka Coufalová přednesla pozvání na fakultní ples, který se uskuteční 27. 2. 2018. Dle 

informací jsou pro senátory k dispozici dva lístky na tento ples, které si mohou vyzvednout 

v podatelně. 

 

Zapsala: Coufalová  

 Za AS UK FTVS 

 předseda doc. MUDr. Jan Heller, CSc. 

 

Na vědomí: doc. MUDr. Eva Kohlíková, CSc., děkanka UK FTVS 

       Ing. Radim Zelenka, Ph.D., tajemník UK FTVS 

 doc. PhDr. Miroslav Petr, Ph.D., proděkan UK FTVS 



 doc. PaedDr. Dagmar Pavlů, CSc., proděkanka UK FTVS 

 Mgr. Vladimír Hojka, Ph.D., proděkan UK FTVS 

 Mgr. Jan Chrudimský, Ph.D., proděkan UK FTVS 

 

 


